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REFERAT 
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 3. februar 2025 kl. 10.00-12.00 
Sted: Udvalgsværelse B, 2. sal, Rådhuset 
 
Deltagere: Arne Bjørn Nielsen, Elin Johansson, Jan Østergaard Bertelsen, Janni Harpsøe Milsted, 
Hanne Simonsen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi, Michael Neumann, Peder Blom og Susanne 
Lindholm 
Afbud: Susanne Lindholm og Elin Johansson. 

 
 
1. Valg af dirigent  
Jan blev valgt som dirigent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af nyt punkt 6 ’Nyt fra Parkbrugerråd 
og følgegrupper mv’. 
 
3. Konstituering af fagudvalgsformand og næstformand 
Fagudvalget skal vælge en formand og en næstformand. Formanden og 
næstformanden udarbejder og udsender dagsordenen for fagudvalgsmøderne. 
 
Peder blev genvalgt som formand. 
Jan blev valgt som næstformand. 
Teknik- og Miljøudvalget afholder årligt konstituering af formandskabet. 
 
4. Mødeplan for fagudvalget 
Fagudvalget skal beslutte, hvilke mødedage og tidspunkter man ønsker. Det 
tidligere teknik- og miljøudvalg mødtes første mandag i måneden kl. 10-12.  
Når fagudvalget har fastlagt en mødeplan, booker sekretariatet lokale dertil. 
Sekretariatet har udarbejdet en dagsordenskabelon til fagudvalgene. (Se 
vedhæftet). 
 
Efter drøftelse beslutter fagudvalget fortsat at afholde deres udvalgsmøder første 
mandag i måneden kl. 10-12. 
Sekretariatet orienterer formandskabet om lokalebooking for møderne. 
 

 
5. Møde med det politiske Teknik- og Miljøudvalg 31. marts 2025 
Ældrerådet inviteres årligt til et fælles dialogmøde med det politiske Teknik- og 
Miljøudvalg. Det er er dagsordenssat til 31. marts. I skal som fagudvalg melde de 
emner ind, I ønsker at drøfte med politikerne inden udgangen af februar (afventer 
nærmere afklaring). 
 
Fadudvalget drøftede mulige dagsordenemner, herunder: 

- Bycykler (der udarbejdes for nuværende ikke et overblik over antal 
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henvendelser og udfordringer hermed). 
- De 16 nyansatte ’kontrollanter’ af udeservering, lukketider mv. 
- Roadpricing 
- Parkering (på baggrund af borgerhenvendelse)  

o Den gratis søndagsparkering frafalder 1. april, bør italesættes ift. 
sammenhæng med ensomhed blandt byens ældre. V 

o Mulighed for licens/gæstebilletter til gratis parkering på søndag, så 
ældre borgeres familier og venner kan komme på besøg. 

- Det politiske udvalgs holdning til de 9 flagskibsprojekter, i middelalderbyen, 
herunder hvorvidt et eller flere prioriteres i budget 2026. 

- Kørestolsbrugeres manglende adgang til havnebussen (på baggrund af 
borgerhenvendelse). 

- Ifm. besøg på Fælledgården nævnte beboere, at de mangler ’sikker’ vej til 
fødevareindkøb og bager 

o Udvalget vil overveje en tilgængelighedsgåtur på Østerbro 
- Vedligeholdelse af installationer i byrummet (springvand mv.), som nævnt i 

høringssvar. Bør knyttes til Ældrevenlig by. Ældre nyder i høj grad byens 
pladser, herunder springvand. 

- Udfasning af de fysiske rejsekort – hvordan stiller det ældre borger i den 
offentlige transport. Mimrekortets status. 

 
I Ældrerådet er der tradition for, at teknik- og miljøudvalget og boligudvalget 
’deler’ mødetiden på dialogmødet med det politiske teknik- og miljøudvalg – 45 
min i alt. 
 
Udvalget beslutter, at arbejde videre med dagsordenspunkter vedr. hhv. 
bycykler, de 16 årsværk og parkering. 
Sekretariatet laver et udkast, hvor disse emner taler ind i fagudvalgets og 
ældrerådets bredere fokusområder som fremkommelighed og tilgængelighed, 
det gode ældreliv i byen, ældres plads i det offentlige rum samt ensomhed 
blandt byens ældre borgere. 
 
Ift. kørestolsbrugeres adgang til havnebussen aftales det at henvende sig 
skriftligt til forvaltningen, for at på afklaret ansvaret for den manglende 
tilgængelighed. 

 
 
6.  Nyt fra Parkbrugerråd og følgegrupper mv. 
Grøndalsparken 
Høringssvar afsendt fra Arne Bjørn vedr. udviklingsplan for Grøndalparken (att. 
Susanne Henriksen), hvor der blev takket for inddragelse og henviser til 
lokaludvalget, men bemærker kapacitetsplanens vigtighed for udviklingen af 
Grøndalsparken og derfor forventer inddragelse deri. 
 
Parkbrugerråd Amagerfælled 
Omstændig udviklingsplan. Politikere har bedt om udvidelse af græsningsfolde til 
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store dyr. Dertil kommer fredningsforslag – nye fredningsbestemmelser på 
Amagerfælled. Behandlingen er fremskudt fra september til marts af 
budgetmæssige grunde. Græsningsforslaget skal politisk behandles, men 
udviklingsplanen skal alene skal godkendes i det grønne råd. 
 
Middelalderbyen 
Middelalderbyens p-projekt er afsluttet rettidigt og indenfor budget. 
Der er en ledig plads i følgegruppen for Middelalderbyprojektet, hvor Ældrerådet 
har haft endnu en repræsentant siddende, foruden Arne Bjørn. Punktet 
dagsordensættes til næste fagudvalgsmøde. 
 
Ældrerådsrepræsentanternes mandat i parkbrugerråd og følgegrupperegi 
Fagudvalget havde en drøftelse af rådsmedlemmernes deltagelse og mandat i 
parkbrugerråd/følgegrupper. Man ønsker en principiel drøftelse af emnet i det 
samlede Ældreråd, med henblik på klare retningslinjer.  
 
 
7. Opstartsdialog om projektet ’5 Ældrevenlige Byrum’ 
v/ Projektleder Sarah Veggerby Rehardt fra Mobilitet, Klimatilpasning og 
Byvedligehold i Teknik- og Miljøforvaltningen. 
 
Sarah har rakt ud for at orientere om projektet, der er i sin spæde opstart og for at 
drøfte, hvordan Ældrerådet inddrages bedst. Projektet er en del af en pulje kaldet 
”ønskebrønden” og I kan læse om det specifikke projekt fra s. 4 i vedhæftede bilag. 
 
Efter oplægget er der en fælles drøftelse af rammerne og mulighederne for 
projektet. Udvalget nævner flere forslag til lokaliteter, men anfægter samtidig 
præmissen for, at de ældrevenlige byrum som udgangspunkt skal være i nærhed 
til aktivitetscentre eller seniorklubber. Udvalget ser derimod en stor værdi i at 
skabe byrum der er integreret på tværs af alle aldre i stedet for særskilte 
’ældreområder’ 
Videre anbefaler udvalget, som supplement til data om ældre borgeres bopæl og 
ophold, at projektet kan finde inspiration fra Brugbar by for seniorer - Idékatalog 
 
8. Dagsorden til næste udvalgsmøde 

- En borger har henvendt sig vedr. Movia. Henvendelsen behandles på næste 
møde. 

- Drøftelse af mærkesager eller fokusområder for fagudvalget. 
- Status på fredeliggørelse af klimakvarteret – Følgegruppe 
- Ønsker udvalget, at Ældrerådet skal have en plads i Det Grønne Råd 
- Ny repræsentant til deltage i følgegruppen for middelalderbyen 

 
9. Evt.  
En forsker fra et EU-støttet WHO-projekt har haft rettet henvendelse til 
Ældrerådet. Lone er blevet interviewet af forskeren, og budt ind på, bl.a. hvordan 
Ældrerådet arbejder og påvirker byens udvikling i en ældrevenlig retning. 

https://www.sbst.dk/Media/638285478776145058/BrugbarBy_Idekatalog.pdf
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I materialet fra forskeren er der mulig inspiration til Ældrerådet videre arbejde 
med ældrevenlig by. Det anbefales som en orientering til Ældrerådets dagsorden. 
(se bilag) 
 
Michael har afbud til næste udvalgsmøde. 
 


